
در حالي كه طب سنتي با رويكرد اصلي حفظ 
و تداوم سلامت و حذف بيماري بر پيشگيري 
تمركز دارد و در تلاش است مردم را ساده و 
سلامت و بدون استفاده از داروهاي شيميايي 
گران و پرعارضه درمان كن�د و نجات دهد، 
 رويكرد اساسي طب مدرن غربي تنها عبور 
از بيماري هاست و بر پايه پيشگيري و مداوا 
پايه گذاري نشده اس�ت. در چنين شرايطي 
پزش�كان كه با طب مدرن وارداتي پرورش 
يافته اند به اين طب گرايش بيشتري دارند. 
از سوي ديگر نيز درآمدهاي آنچناني برخي 
پزش�كان به واس�طه طبابت با ط�ب مدرن 
تأمين مي ش�ود چراكه در اين طب رويكرد 
اصلي پيش�گيري و مداوا نيس�ت بلكه اين 
پزش�كان تنها با اس�تفاده از داروهاي مضر 
ش�يميايي و روش هاي تهاجم�ي و جراحي 
تنها موجب حذف و عبور از بيماري مي شوند 
كه اغلب هم با عوارض متعددي همراه است. 
در چني�ن ش�رايطي وزارت بهداش�ت و به 
عبارت بهتر وزارت پزش�كان طب مدرن به 
جاي تقويت و رشد طب سنتي معاونت طب 
سنتي را به يك اداره تنزل داد. اين در حالي 
است كه در سياس�ت هاي ابلاغي سلامت از 
سوي مقام معظم رهبري نيز بر بازشناسي، 
تبيي�ن، ترويج، توس�عه و نهادين�ه نمودن 
طب سنتي ايران تأكيد ويژه اي شده است. 
تنزل معاونت طب س��نتي وزارت بهداشت به 
يك اداره طب س��نتي آن هم به صورت چراغ 
خاموش و بي سر و صدا چند روزي مي شود كه 
اتفاق افتاده اس��ت. حدود يك هفته پيش بود 
كه خبري مبني بر انتصاب مع��اون اجتماعي 
وزارت بهداشت منتشر شد. هر چند در اين خبر 
به انحلال معاونت طب سنتي اين وزارتخانه و 
تشكيل معاونت اجتماعي به جاي آن اشاره اي 

نشده بود. حالا اما با رسانه اي شدن اين ماجرا 
ش��اهد واكنش هاي متفاوت به اي��ن موضوع 
هس��تيم؛ واكنش هايي ك��ه بر ناتوان��ي وزارت 
بهداشت از مديريت و برنامه ريزي براي اين طب 
و در نتيجه تغيير رويكرد برخي پزشكان طب 
سنتي به رويكرد اقتصادي حكايت دارد و همين 
امر موجب ش��د عملكرد در حوزه طب سنتي 

رضايت بخش نباشد. 
 نارضايتي وزير، معاونت طب س�نتي را 

منحل كرد
وزير بهداشت در اجلاس رؤساي دانشگاه هاي 
علوم پزشكي در خصوص تبديل معاونت طب 
سنتي به اداره كل طب سنتي اظهار كرد: اين 
كار تنزل نيس��ت؛ م��ا از طب س��نتي حمايت 
مي كنيم اما تاكن��ون از اقدامات صورت گرفته 
راضي نيستيم. وي كه خودش فرزند يك عطار 
فريماني است، افزود: طب سنتي سرمايه بزرگ 
ماست كه بايد زنده شود و نياز است كه به طور 
كارآمد، علمي و فراگير در بخش گياهان دارويي 
و تقويت نيروي انس��اني در اين حوزه اقداماتي 
انجام دهيم. با وج��ود اين اظهارات اما عملكرد 
آقاي وزي��ر و تبديل معاونت ب��ه اداره كل تنها 
معنايي كه به ذهن متبادر مي كند، تنزل جايگاه 
طب س��نتي و پنب��ه كردن تم��ام تلاش هايي 
اس��ت كه طي سال هاي گذش��ته براي احياي 
دوب��اره دانش ابوعل��ي س��ينا و فارابي صورت 

گرفته است. 
 عمر س�ه س�اله معاونتي با قدمت هزار 

سال 
معاونت طب سنتي- اسلامي وزارت بهداشت 
ارديبهشت92 ايجاد شد. در سياست هاي كلي 
»سلامت« كه در فروردين 93ابلاغ شد، بخشي 
هم به طب سنتي اختصاص داشت. با روي كار 
آمدن دول��ت يازدهم محمود خدادوس��ت در 

سمت معاون طب س��نتي ابقا شد. لغو مصوبه 
تأسيس دانش��گاه طب س��نتي - اسلامي در 
اسفند 92 اما نشان داد اگرچه وزير بهداشت يك 
عطارزاده است اما انگار به طب مدرني كه با آن 
پرورش يافته بيشتر از شغل و رويكرد پدري اش 
وابسته اس��ت. ارديبهشت ماه س��ال گذشته 
نيز خبر انحلال معاونت طب س��نتي رسانه اي 
ش��د اما وزارت بهداش��ت اين خبر را تكذيب و 
بر تقويت اي��ن معاونت تأكيد ك��رد. چند روز 
پيش اما در اجلاس رؤساي دانشگاه هاي علوم 
پزشكي هاشمي از تبديل معاونت طب سنتي به 
اداره كل طب سنتي خبر داد. اظهار نارضايتي از 
عملكرد معاونت طب سنتي و تنزل آن به سطح 
يك اداره در حالي است كه گزينه هاي جايگزين 
متعددي براي تقويت اين معاونت وجود داشت 
و نارضايتي از عملكرد يك معاونت بدون شك با 

حذف آن به رضايت منجر نمي شود. 
 دفتري كه قرار اس�ت جايگاه معاونتي 

داشته باشد
 ايرج حريرچي، س��خنگوي وزارت بهداش��ت 
درباره تغيي��رات جايگاه معاونت طب س��نتي 
و علت تش��كيل معاونت جدي��د اجتماعي در 
ساختار وزارت بهداش��ت با اشاره به تأثير75 تا 
85 درصدي عوامل اجتماعي بر س��لامت، در 
توجيه دليل جايگزيني معاونت طب س��نتي 
با معاونت اجتماع��ي اينگونه توضيح مي دهد: 
طبق مصوبات دولت و برنامه خدمات كشوري 
ما نمي توانس��تيم معاونت ديگري اضافه كنيم 
به همين دليل باي��د يك معاون��ت را حذف و 
معاونت ديگري ايجاد كنيم. وي مدعي اس��ت 
اگرچه به طور اس��مي معاونت طب س��نتي و 
اس��لامي به دفتر تبديل ش��ده  اما ب��ا توجه به 
جايگاه مديريت��ي، مدير كلي و مش��اوره وزير 
همچنان در سطح وزارت و جايگاه آن همانند 

جايگاه معاونت است. سخنگوي وزارت بهداشت 
تأكيد مي كند: همچنان به بند مربوط به طب 
سنتي و اسلامي در سياست هاي كلي سلامت 
ابلاغيه رهبر معظم انقلاب پايبند بوده و به آن 
عمل مي كنيم و در اين راس��تا كارهاي مانند 
ايجاد 20 سلامتكده طب س��نتي، ساماندهي 
مراكز خدمات طب و ارائه دهندگان اين خدمات 

را در برنامه هاي خود اجرا مي كنيم. 
 هدفي كه محقق نشد

محمدعل��ي زارعيان، دس��تيار تخصصي طب 
سنتي در واكنش به حذف معاونت طب سنتي 
معتقد است: تا زماني كه رويكرد به طب سنتي 
منفعت طلبانه اس��ت، هي��چ اتف��اق مثبتي را 
نمي توان انتظار داش��ت. به باور وي طي مدت 
10سالي كه طب سنتي در ايران احيا شده است 
از نظر تئوريك خيلي جلوتر از كشورهاي ديگر 
همچون هند هستيم. زارعيان مي افزايد: برخي 
افراد به بحث فعاليت هاي علمي و پژوهشي در 
طب سنتي قائل نيستند و ترقي و پيشرفت در 
اين عرصه را تنها در افزايش تعداد بيمارستان ها 
و ساختمان هاي طب سنتي مي دانند و معمولاً 
نظرشان اين اس��ت كه چون س��اختمان ها و 
بيمارستان هاي طب سنتي زياد نيست، معاونت 
طب سنتي كاري نمي كند و قاعدتاً منابع آنها 
تأمين مي ش��ود. محمد فصيحي دستجردي، 
متخصص بيماري هاي عفوني و پژوهشگر طب 
س��نتي هم با تأكيد بر اينكه وزارت بهداشت از 
همان ابتدا تمايلي به رونق گرفتن طب سنتي 
نداشت مي افزايد: اين وزارتخانه در حوزه طب 
س��نتي نتوانس��ت برنامه ريزي درستي داشته 
باش��د. بنا به تأكيد وي در واقع يكي از اهداف 
طب سنتي، ايجاد يك طب ارزان براي تأمين 
و ارتقاي س��طح س��لامتي مردم بوده كه اين 
موضوع تا به امروز به دليل عملكرد مس��ئولان 
اين حوزه و برخي از دست اندركاران حوزه طب 
س��نتي چندان محقق نشده اس��ت. به همين 
دليل غالب پزش��كاني هم ك��ه وارد اين طب 
شدند بيش��تر در پي »كسب سود« خود بودند 
كه نتيجه آن اين شد كه طب سنتي نتوانست 
چهره واقعي، قدرت و ظرفيت بالاي خود را به 
جامعه نشان دهد. وي با انتقاد از اقتصاد محوري 
در طب سنتي مي افزايد: مردم در گذشته فقط 
از طب كلاسيك استفاده مي كردند اما در حال 
حاضر هم از طب كلاسيك و هم از طب سنتي 
استفاده مي كنند و هزينه آنها براي درمان دو 
برابر شده است در حالي كه يكي از اهداف طب 
سنتي، ايجاد يك طب ارزان جهت ارتقاي سطح 
سلامتي مردم بوده است كه اين موضوع طبيعتاً 

مراجعه به پزشك را كاهش مي دهد. 
 پاك كردن صورت مسئله 

طب سنتي و داروهاي گياهی اما  نگاه مثبت تمام 
دنيا را به خود معطوف داشته است. در حالي كه 
برخي از كش��ورهاي داراي طب سنتي همچون 
چين و هند توانس��ته اند اين طب را به تمام دنيا 
صادر كنند اما در كش��ور ما وزارت بهداش��ت از 
فراگير كردن اين طب در داخل كشور هم ناتوان 
مانده و در مواجهه با عملكرد نامناسب معاونت 
خود صورت مسئله را پاك مي كند؛  موضوعي كه 

با سياست هاي كلي سلامت در تضاد است. 
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چرا وزارت بهداشت در حركتی چراغ خاموش معاونت طب سنتی را به اداره كل تقليل داد؟

وزارت طب شیمیایی  گلوي طب سنتي را فشرد!

 سردار  حس��ن كرمي، فرمانده يگان ويژه ناجا محقق شدن سياست 
اقتصاد مقاومتي را عمل به فرمايش��ات مقام معظم رهبري دانس��ت 
و گفت: هم��ه فرماندهان، مس��ئولان و كاركنان باي��د تدابير داهيانه 
مقام عظماي ولايت را س��رلوحه كار خود قرار دهند. وي گفت: رهبر 
معظم انقلاب 10 دس��تورالعمل را مطرح و به آن تأكيد كردند كه بايد 
اين موارد محور اقدامات يگان هاي ويژه و نيز تمامي آحاد جامعه قرار 
گيرد. همچنين محور قرار دادن ساده زيستي و پرهيز از اسراف توسط 
فرماندهان و كاركنان مي تواند بستري مناسب براي محقق شدن شعار 

سال 95 در يگان هاي ويژه باشد. 
 رئيس بسيج جامعه پزشكي تهران بزرگ 
با اشاره به برنامه هاي اين سازمان در هفته 
سلامت گفت: علاوه بر برپايي بيمارستان 
صحراي��ي در بوس��تان ولاي��ت، خدمات 
دندانپزش��كي نيز در مصلاي نماز جمعه 
ارائه مي شود.  سيد نظام طباطبايي با بيان 
اينكه از 18 تا 23 ارديبهشت بيمارستان 

صحرايي در بوستان ولايت برپا مي شود، افزود: بر همين اساس روزانه 
حدود 2 هزار نفر از م��ردم در نواحي محروم ته��ران را در بخش هاي 
مختلف به طور رايگان پذيرش خواهيم كرد. اين بيمارستان صحرايي 
شامل بخش هاي جراحي عمومي، ارتودنسي، اي ام سي، تغذيه، مشاوره 
اعتياد در بخش روان شناسي، مشاوره هاي سرطان، بخش زنان و زايمان 
و اورولوژي را شامل مي شود و در ادامه قرار است كه بخش ترياژ يا طب 
اورژانس، درمانگاه قلب، طب سنتي و س��ونوگرافي پرتابل نيز در اين 

بيمارستان فعال شود. 
 حسين رستگار، رئيس آزمايشگاه مرجع سلامت سازمان غذا و دارو 
با اشاره به تقويت و ارتقاي سيستم هاي نظارتي و كنترل كيفي به ويژه 
در آلاينده هاي غذايي در سال 1395 گفت: موضوع تقلبات در دنيا در 
حال گسترش است و ما سعي مي كنيم در سال جاري با افزايش سطح 
آموزش و خريد تجهيزات لازم آن را به حداقل برس��انيم. وي با اشاره 
به تأكيد مقام معظم رهبري در مورد شعار »اقتصاد مقاومتي، اقدام و 
عمل« و نقش آن در حوزه آزمايشگاه گفت: در اين زمينه ما تسهيلات 
لازم را براي ورود كالاي توليد داخل ب��ه بازار فراهم مي كنيم كه البته 

مستلزم ارائه خدمات با كيفيت است. 
 ابوالفضل ابوترابي، عضو كميسيون قضايي مجلس با گلايه از افزايش 
ورودي پرونده ها به دستگاه قضا گفت: متأس��فانه ورودي پرونده ها با 
80 ميليون جمعيت در ايران معادل ورودي پرونده ها در هندوستان با 
يك ميليارد جمعيت است و همين امر سيستم قضايي كشور را مختل 
كرده است. وي افزود: ما بايد قوانين را به نحوي اصلاح كنيم كه از ورود 
بيش از اندازه پرونده به دستگاه قضايي جلوگيري شود. در واقع ما بايد 
سيستم قضازدايي را در دستور كار خود قرار دهيم. ابوترابي ادامه داد: 
ما بايد برخي پرونده ها را به جاي دادگستري به مراجع دولتي همچون 
محيط زيست ارجاع دهيم اما متأسفانه اين عزم بين دستگاه قضايي، 

دولت و مجلس وجود ندارد. 
 اسماعيل نجار، رئيس سازمان مديريت بحران كشور گفت: پيشنهاد 
داده ايم به صورت تنخواه 20 ميليارد تومان در اختيار سازمان مديريت 
بحران قرار گيرد تا اقدامات لازم در خصوص سيلاب هايي كه در كشور 
اتفاق افتاده است، انجام شود. بر همين اساس تمامي عوامل اجرايي در 
حال بررسي خسارت وارده هس��تند و اسكان اضطراري مردمي كه در 
سيلاب گرفتار ش��ده اند نيز در حال انجام است. وي گفت: استان هاي 
ايلام، خوزستان، لرستان، خراسان رضوي و سمنان بيشترين خسارت ها 

را داشته  است. 

معاون سازمان محيط زيست عنوان كرد 

انتقالآببينحوزهاي
آخرينگزينهدرتأمينآب

معاون محيط زيست انساني سازمان حفاظت محيط زيست گفت: 
استراتژي اول س�ازمان حفاظت محيط زيس�ت براي دستيابي به 
آب مصرف درس�ت و افزايش راندمان آب اس�ت ول�ي انتقال آب 
بين حوزه اي براي سازمان محيط زيست گزينه آخر محسوب مي شود. 
سعيد متصدي در حاشيه نشست خبري به مناسبت روز جهاني زمين 
پاك در مورد بحث انتقال آب بين حوزه اي خليج فارس به فلات مركزي 
افزود: از نظر سازمان محيط زيس��ت نيازي به انتقال آب بين حوزه اي 
نداريم و اين گزينه به عنوان آخرين گزينه در تأمين آب مطرح است. 

وي اظهار كرد: بازچرخاني آب، تصفيه آب و تصفيه فاضلاب در كش��ور ما 
صورت نمي گيرد و 25 تا 30 درصد هدررفت آب را در ش��بكه هاي توزيع 
آب داريم. همچنين راندمان كشاورزي، كافي نيست، بنابراين گزينه تأمين 
آب از طريق انتقال بين حوزه اي آخرين گزينه سازمان محيط زيست است.  
معاون محيط زيست انساني س��ازمان حفاظت محيط زيست با بيان اينكه 
انتقال آب در شرايطي صورت مي گيرد كه بهينه سازي فرآيندهاي صنعتي 
انجام شده باشد، افزود: راندمان مصرف آب بايد به 90 درصد برسد. در اين 
شرايط اگر آب نداش��تيم، دنبال آب بين حوزه اي خواهيم رفت. درحالي 
كه راندمان مصرف آب در كش��ور م��ا تنها 30 درصد اس��ت و 60 درصد 
آب در شبكه هاي آبي كشور پرت مي ش��ود. به گفته متصدي، انتقال آب 
بين حوزه اي گزينه آخر است. اگرچه كش��ور ما در دو طرف دريا دارد ولي 
مي توانيم با هزينه كمتر آب به دست آوريم. اين مسئله در دنيا بهتر است اما 
به شرط آنكه تمام گزينه هاي پيش رو افزايش راندمان آب و اصلاح الگوي 
مصرف در كشاورزي اجرا خواهد شد.  وي با اشاره به اينكه هر انسان در روز 
به سه ليتر آب براي غذا و شرب نياز دارد ولي در كشور ما 10 برابر آن مصرف 
مي ش��ود، گفت: بنابراين استراتژي اول س��ازمان حفاظت محيط زيست 
مصرف درست آب و افزايش راندمان آن است.  معاون محيط زيست انساني 
سازمان حفاظت محيط زيست در ادامه در مورد بودجه مقابله با گرد و غبار 
گفت: سال گذشته 60 ميليارد تومان براي مقابله با پديده گرد و غبار و 2 
ميليارد بودجه تحقيقاتي اين پروژه بوده است.  متصدي افزود: دولت امسال 
در لايحه بودجه در همين حدود براي مقابله با پديده گرد و غبار لحاظ كرده 

است و اميدواريم مجلس تصويب كند. 

وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي:
گشايشدراشتغالباحمايتازمشاغلخرد

وزي�ر تع�اون، كار و رف�اه اجتماع�ي ب�ا اش�اره ب�ه اينك�ه ب�ا 
حماي�ت از مش�اغل خ�رد گش�ايش بيش�تري در اش�تغال 
خواهي�م داش�ت، گف�ت: چنانچ�ه دس�ت دول�ت ب�از ش�ود 
اعتب�اري ويژه ب�ه مس�كن اجتماعي اختص�اص داده مي ش�ود.

علي ربيعي در مورد اقداماتي كه در س��ال 95 انجام خواهد شد، افزود: در 
سال جاري كيفي سازي بيمه سلامت را دنبال خواهيم كرد به طوري كه طي 
دو سال گذشته اقدامات لازم را  براي فراگيري آن انجام داديم و توانستيم 
حدود 11 ميليون نفر را بيمه كنيم.  وي با اشاره به اينكه در سال 95 قطعاً 
گشايش بيشتري در زمينه اشتغال خواهيم داشت، گفت: براساس اعتبار 
اختصاص داده ش��ده در لايحه بودجه، از مش��اغل خانگي و خرد حمايت 
مي كنيم و با خوشه بندي و زنجيره  اي كردن اين مشاغل تا 600 هزار شغل 
ايجاد خواهيم كرد كه اميدواريم محقق ش��ود.  وزير رفاه به سازمان بيمه 
سلامت نيز اشاره كرد و اظهار داشت: بيمه سلامت به منظور رفع مشكلات 
اعتباري خود، اقداماتي چندجانبه در جهت كاهش و كنترل هزينه هاي خود 
در سال گذشته انجام داده كه در سال 95 نيز آن را ادامه خواهد داد تا بتوانيم 

يك برنامه ريزي جدي براي رفع مشكلات اعتباري آن انجام دهيم. 

خ�ط ي�ك مترو 
گذش�ته  روز 
ب�ا س�رعت 120 
كيلومت�ر ب�ه ايس�تگاه 25 ه�زار مترمربعي 
مجتم�ع نمايش�گاهي ش�هر آفتاب رس�يد 
ت�ا جابه جاي�ي مس�افران و بازديدكنندگان 
نمايش�گاه بين المللي كتاب در كمترين زمان 
ممكن انجام شود و انتظار مي رود با مساعدت 
مال�ي دول�ت و با ت�وان س�ازندگي ق�رارگاه 
خاتم الانبي�ا اين خط 52 كيلومت�ري تا پايان 
سال به پرند و فرودگاه امام خميني )ره( برسد. 
 تاكن��ون 180 كيلومت��ر مترو با اح��داث 101 
ايس��تگاه و با ظرفيت جابه جاي��ي 2/5 ميليون 
مسافر در تهران افتتاح شده و مورد بهره برداري 
قرار گرفته است. روز گذشته در آستانه برگزاري 
نمايش��گاه آفتاب، بزرگ ترين ايس��تگاه متروي 
كش��ور به مس��احت 25 هزار متر مربع با حضور 
ش��هردار ته��ران و اعضاي ش��ورا و تع��دادي از 

مسئولان كشور افتتاح و زير بار مسافر رفت. 
محمدباقر قاليباف با بيان اينكه اين خط مترو از 
ايستگاه شاهد تا شهر آفتاب شش كيلومتر است، 
گفت: اين عدد در وهله اول چش��مگير نيس��ت 
چراكه كارگران و مسئولان مترو به طور هفتگي 
بالغ بر 700 مت��ر حفر تونل دارند ام��ا در مقابل 
برخي شهرها در كشور وجود دارند كه دهها سال 
است كه در امر ساخت مترو فعال هستند اما هنوز 
نتوانسته اند ش��ش كيلومتر از متروي خود را به 
بهره برداري برسانند.  وي با بيان اينكه ترافيك و 
آلودگي هوا دو چالش پايتخت در زمان برگزاري 
نمايش��گاه هاي بزرگ ب��ود، گفت: ش��هرداري 
مسئوليت ساخت ش��هر آفتاب را تقبل كرد و در 

آينده نزديك نيز به بهره برداري مي رسد. 
 ظرفيت 10 ميليون نف�ر ي مترو در انتظار 

تأمين واگن 
قاليباف با بي��ان اينكه در 15 م��اه پيش رو قادر 
هس��تيم 100 كيلومت��ر مترو ديگر ب��ه چرخه 
حمل و نقل اضافه كني��م، گفت: اقدام يك دهه را 
مي توان ب��ا يك تلاش مضاعف ط��ي 15 ماه و تا 
پايان دوره چهارم ش��وراي شهر و مديريت فعلي 
شهري به پايان برس��انيم و اين افتخار را كسب 
كنيم كه خط 6 و 7 مترو نيز طي 1/5 سال آتي به 
پايان برسد.  قاليباف با بيان اينكه دولت قول داده 
است تا در زمينه تأمين واگن همكاري هاي لازم 
را با ش��هرداري تهران داشته باشد، افزود: در اين 
زمينه شرمنده مردم هستيم چراكه زيرساخت ها 
آماده هستند اما واگن به تعداد لازم وجود ندارد و 

اگر تخصيص واگن ها اتفاق بيفتد، ظرفيت مترو 
به دو برابر افزايش مي ياب��د. وي گفت: اين وعده 
را مي دهي��م كه اگر واگن هاي م��ورد نياز تأمين 
ش��ود هر 2/5 دقيقه يك قطار عبور خواهد كرد 
و ظرفيت جابه جايي مس��افر به 10 ميليون نفر 

خواهد رسيد. 
 مترو از تجريش تا شهر آفتاب 

مديرعامل ش��ركت مت��روي تهران با اش��اره به 
ويژگي هاي خط متروي تهران- پرند گفت: اين 
خط از ايستگاه شاهد از خط يك مترو شروع شده 
و تا شهر جديد پرند در مجموع 52 كيلومتر طول 

دارد كه در سه فاز به بهره برداري خواهد رسيد. 
هابيل درويش��ي با بيان اينكه س��رعت اين خط 
مترو با ساير خطوط فرق دارد، بيان كرد: سرعت 
قطارهاي مترو در اين خط 120كيلومتر در نظر 

گرفته شده است و ايستگاه مجموعه شهر آفتاب 
25 هزار متر مربع وسعت دارد كه از نظر ساختاري 

ايستگاه ويژه اي محسوب مي شود. 
  قرار گاه خاتم الانبيا مت�رو را به فرودگاه 

امام مي رساند 
فرمانده قرارگاه سازندگي خاتم الانبيا ضمن اشاره 
به بدهي دولت يازدهم به قرارگاه گفت: در صورتي 
كه اعتبارات به موقع در اختيار ما قرار بگيرد فاز 
دوم متروي ش��هر آفتاب تا فرودگاه امام به طول 
تقريباً 30 كيلومتر تا پايان سال 95 به بهره برداري 
خواهد رسيد.  سردار عبداللهي، فرمانده قرارگاه 
سازندگي خاتم الانبيا در آس��تانه افتتاح رسمي 
متروي ش��هر آفت��اب تصريح كرد: ط��ول پروژه 
حدود 52 كيلومتر )حد فاصل ش��اهد تا پرند( و 
داراي پنج ايستگاه است كه از آن جمله مي توان 
به ايستگاه هاي شاهد، شهر واوان، ايستگاه هاي 
1 و 2 فرودگاه امام خميني )ره( و همچنين شهر 
جديد پرند اش��اره كرد.  وي در ادام��ه به افتتاح 
ايستگاه متروي شهر آفتاب اش��اره كرد و افزود: 
بخشي از اين پروژه كه به بهره برداري مي رسد به 
طول تقريباً چهار تا پنج كيلومتر و پيشرفت كلي 
پروژه حدود 75 درصد است كه چنانچه اعتبارات 
پروژه تأمين شود نهايتاً در يك بازه زماني حدود 

14 ماهه كل پروژه به بهره برداري مي رسد. 
سردار عبداللهي اضافه كرد: هدف از بهره برداري 
اين پروژه ارائه خدمات ويژه به ش��هروندان است 
و همش��هريان و هموطنان مي توانند از خدمات 
در نظر گرفته شده در ايستگاه هاي شهر آفتاب، 
شاهد، شهر واوان، فرودگاه امام و همچنين شهر 
جديد پرند استفاده كنند و در نهايت اين خط به 

متروي تهران وصل خواهد شد. 

س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------
  چرا زيرگذر »متروی شيخ الرئيس« به بهره برداري نمي رسد ؟

ميثاق بديعي مقدم- تهران: نزديك به دو س��ال است كه عمليات 
احداث زير گذر مترو در ايستگاه شيخ الرئيس – تقاطع چهارصد دستگاه 
در خيابان پيروزي آغاز شده اس��ت، اما هنوز بهره برداري آن مشخص 
نيست، با توجه به حجم بالاي مسافران مترو در اين منطقه و مشكلات 
گوناگون ب��راي عبور از عرض خياب��ان پيروزي از ش��هرداري منطقه 
درخواست رسيدگي فوري به اين موضوع و بهره برداري از زير گذر در 
اين منطقه را داريم. اهالي محل براي تردد از خيابان به ويژه در ساعات 

شب با مشكل مواجه هستند. 

  درخواست از شركت آب و فاضلاب 
 معتمدي از تهران: چرا س��از و كاري توسط ش��ركت آب و فاضلاب 
مشخص نمي شود تا فروش��نده ملك قبل از فروش و به نام زدن سند 
ملزم به مراجعه به ش��ركت آب و فاضلاب و دريافت تس��ويه حس��اب 
اقساط فاضلاب شود؟ برخي از فروشندگان متخلف از اين خلأ قانوني 
سوء اس��تفاده و از اعلام بدهي هاي ملك مربوط به فاضلاب خودداري 

مي كنند و پس از سند زدن ملك، خريدار متوجه بدهي ها مي شود. 

قرار گاه سازندگي خاتم الانبيا مترو را به  پرند و فرودگاه امام)ره( مي رساند 
افتتاح بزرگ ترين ايستگاه متروي كشور در مجتمع شهر آفتاب 

ورودپزشكانعمومي
برايكنترلديابت

وزير بهداشت گفت: بايد كلينيك هاي ديابت را به دست پزشكان 
عمومي بس�پاريم و به آنها اجازه دهيم كه انسولين تجويز كنند، 
چراكه آنها بهتر مي توانن�د در اين حوزه از م�ردم مراقبت كنند. 
سيد حسن هاش��مي در نشس��ت مش��ترك معاون اجتماعي وزارت 
بهداش��ت و انجمن هاي فعال در حوزه ديابت گفت: يكي از مشكلات 
جدي كه در حوزه سلامت وجود دارد در رابطه با ديابت و بار اين بيماري 
در ناكارآمدي نظام سلامت است، ما هر روز اين حرف را مي زنيم اما به 

نتيجه اي نمي رسيم. 
وي اف��زود: در رابط��ه با دياب��ت بهترين راه پيش��گيري اس��ت كه با 
توانمندسازي مردم و بيماران ش��كل مي گيرد در اين رابطه مردم بايد 

پاي كار بيايند و آموزش هاي لازم  را از دبستان آغاز كنيم. 
وزير بهداشت گفت: در حال حاضر بيش از 12 ميليون دانش آموز داريم 
كه اگر درس��ت روي آنها كار كنيم موفق به آموزش مناسب مي شويم 
البته آموزش و پرورش بارها گفت��ه آمادگي دارد كه مباحث مربوط به 
سلامت را وارد كتب درسي كند در حالي كه من اميد چنداني به انجام 

آن ندارم كه مسائل مربوط به سلامت وارد كتب شود. 
وزير بهداش��ت گفت: بايد كلينيك هاي ديابت را به دس��ت پزشكان 
عمومي بس��پاريم و آنها كار را انجام دهند و به پزشكان عمومي اجازه 
دهيم انسولين تجويز كنند چراكه آنها بهتر مي توانند در اين حوزه از 

مردم مراقبت كنند. 
وي تصريح كرد: اگر سيس��تم ارجاع درست شود بهتر مي توانيم عمل 
كنيم همچنين راه اندازي درمانگاه و كلينيك ه��اي زنجيره اي نيز به 

پيشگيري از ديابت كمك مي كند. 
هاشمي گفت: اگر به جاي اين 21 سال از 27 سال عمر انجمن ديابت، 
آنها آستين هاي خود را بالا مي زدند مسلماً اكنون با مشكلات كمتري 

در حوزه ديابت روبه رو بوديم. 
وزير بهداش��ت گفت: بايد براي هر 3 هزار ايراني يك مراقب س��لامت 

داشته باشيم تا بتوانيم بسياري از بيماري ها را كنترل كنيم. 

 مديرعامل صندوق احياي اماكن و آثار تاريخي:
۱۰۰بنايتاريخيبهبخشخصوصي

واگذارمیشود
مديرعامل صندوق احياي اماكن و آثار تاريخي از واگذاري 100 بناي 
تاريخي به بخش خصوصي در س�ال جاري خبر داد و گفت: هزار و 
82 بناي تاريخي تا سال 1404 به بخش خصوصي واگذار مي شود. 
محمدرضا پوينده اظهار داشت: يكي از برنامه هاي اصلي ما در صندوق 
افزايش واگذاري ها اس��ت كه نيازمند يك شتاب بود به طوري كه تا 
قبل از دولت يازده��م 13 بنا به بخش خصوصي واگذار ش��ده بود و 
در دو س��ال اول دولت آقاي روحاني نيز پنج بناي تاريخي به بخش 
خصوصي واگذار ش��د، اما طي 9 ماه اخير قرارداد واگذاري 31 بنا را 

منعقد كرده ايم. 
به گفته مديرعامل صندوق احياي بناه��اي تاريخي واگذاري بناهاي 
تاريخي به بخش خصوصي طي 9 ماه اخير رشد 600 درصدي داشته 

است. 
پوينده اضافه كرد: جذب س��رمايه گذاري نيز در س��ال گذشته 40 
ميليارد تومان داشتيم. اس��تان هاي اصفهان و سمنان هم با شش 
و پنج بسته سرمايه گذاري در زمينه آماده س��ازي بناهاي تاريخي 
در رتبه اول و دوم در كشور قرار دارند.  وي با بيان اينكه پيش بيني 
مي كنيم امسال 25 تا 30 بناي تاريخي به بهره برداري برسد، گفت: 
هر ماه حداقل دو بهره برداري از بناهاي تاريخي را خواهيم داش��ت.  
رئيس هيئت مديره صندوق احياي اماكن و بناهاي تاريخي گفت: 
مي خواهيم امس��ال 100 بناي تاريخي را واگ��ذار كنيم ولي دولت 
ما را به واگذاري 150 بنا مكلف كرده اس��ت. به اين منظور در سال 
جاري 100 بنا و هر سال 100 تا 150 بنا را در نظر داريم كه به بخش 

خصوصي واگذار كنيم. 

حبسوجريمهدرانتظاروالديني
كهمانعتحصيلكودكميشوند

رئيس سازمان نهضت س�وادآموزي درباره اعمال محدوديت هاي 
قانوني براي بيسوادان كه قرار بود از سال 95 اجرا شود، گفت: هنوز 
اين موضوع تعيين تكليف نش�ده و در دس�ت بررسي و گفت وگو 
ميان مجلس و دولت است و اميدواريم س�ريع تر به نتيجه برسد. 
علي باقرزاده درباره تعيين تكليف محدوديت هاي قانوني بيس��وادي 

اظهار كرد: هنوز اين موضوع تعيين تكليف نشده است. 
وي افزود: در اس��فندماه س��ال 93 مصوبه اي در اين خصوص داشتيم 
كه بر ممنوعيت صدور گواهينامه رانندگي و عدم صدور پروانه كسب 
براي بيس��وادان در اين مصوبه تأكيد شده اس��ت. همچنين اگر قرار 
است افرادي تحت پوشش نهادهاي حمايتي بروند بايد همزمان تحت 
پوشش سوادآموزي نيز قرار بگيرند.  رئيس سازمان نهضت سوادآموزي 
با اش��اره به اينكه مجلس به بخش��ي از اين مصوبه ايراد گرفته است، 
گفت: البته دولت نيز به اين ايراد پاسخ داده اما هنوز نمي شود گفت كه 
اين مصوبه لازم الاجراست يا رد شده اس��ت و در واقع اكنون در دست 
بررسي و گفت وگو ميان مجلس و دولت است و اميدواريم سريع تر به 

نتيجه برسد. 
باق��رزاده همچنين در خصوص اج��راي قانون جريم��ه اوليايي كه از 
رفتن فرزندش��ان به مدرس��ه ممانعت مي كنند گفت: م��اده 4 قانون 
حمايت از كودك و نوجوان در سال 1381 تصويب شد و از همان زمان 
لازم الاجراست، بر اين اساس اگر والدين يا هر شخص ديگري مانع ورود 
كودك به مدرس��ه ش��وند، آموزش و پرورش يا هر شخص ديگري كه 

شاهد موضوع است بايد موارد را اطلاع دهد. 
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